
Tammer-Golf ry:n jäsenlehti

No 2 - 2023

Loistokuntoinen kenttä 
keräsi pelaajilta kiitosta!

Sivut 8-9

Pitkälle lyövä
Maria Lahdensuo
on uusi mestari

Sivut 10-11 Sivut 14-15 Sivu 28

Klubiravintola
Greensomen
ruoka maistui

Kesän saldona
oli seitsemän
holaria!

Kuva Anne Patana



Tammer-Golf ry - 2023

PALVELUPÄÄLLIKKÖ 
Laura Hyönä
040 858 2242
laura.hyona@tammer-golf.fi

CADDIEMASTER, TOIMISTO
0600 04099 
0,49€ /min+pvm/mpm
toimisto@tammer-golf.fi

KENTTÄMESTARI
Risto Lavander
0440 689 027 
risto.lavander@tammer-golf.fi 

KLUBIRAVINTOLA GREENSOME
Ravintolapäällikkö Helga Kaislo
+358 50 5540856
ravintola@greensome.fi 

PRO KARI JÄRVENPÄÄ
050 517 5558
kari@futuregolf.fi 
futuregolf.fi

PRO ESA LEHTI
0400 196 171
esa.lehti75@gmail.com

TOIMIKUNNAT

Herrasmiestoimikunta
Junioritoimikunta
Kenttätoimikunta
Kilpailutoimikunta
Kilpaurheilutoimikunta
Klubitoimikunta
Naistoimikunta
Senioritoimikunta
Tiedotustoimikunta

Toimikuntien yhteystiedot, 
tapahtumat ja muu toiminta 
tammer-golf.fi

JÄSENMAKSUT 2023

Aikuiset  ....................................................99 €
Juniorit (alle 18-vuotiaat)  ............. 59 €
(Hinnat sis. Alv. 10%)

Liittymismaksut 2023
Liittymismaksua ei peritä

TG-NEWS SISÄLLYSLUETTELO
Puheenjohtajan palsta ................................................................................................................3
Kausi 2023 – täyskäännös parempaan .............................................................................4
Missä mennään matkalla kohti Nurmi-Sorilaa? ........................................................ 6
Loistokuntoinen kenttä keräsi pelaajilta kiitosta ...................................................... 8
Naisten mestaruuden vienyt Maria Lahdensuo ei yritä mitään 
taikatemppuja ............................................................................................................................... 10
Roope Lahden kenttäennätys pudotti haastajat kyydistä ............................... 12
Käsivamma pilasi Teemun kauden ................................................................................. 13
Klubiravintolassa popsittiin maittavaa lounasta ja hampurilaisia ............... 14
Ryder Cupissa pelataan joukkueelle isolla tunteella ......................................... 16
Juniorivalmennus tarjoaa oppimisen iloa, hyviä kavereita ja 
onnistumisen kokemuksia .................................................................................................... 18
Naisten SM-mitalit kauden kohokohtina ..................................................................... 18
Kilpailutoimikunnan kuulumiset ........................................................................................ 19
Klubitoimikunta toimi monipuolisesti ............................................................................20
Luentoja, opetusta ja leikkimielistä kisailua ..............................................................22
Kentän kuntoa kehuttiin syystäkin ...................................................................................22
Seniorien kausi sujui kisaillen ja reissaten..................................................................23
Masters-kisat Tampereella,Ruotulassa golfattiin ..................................................25
Tulokset lyöntipeli scratch ....................................................................................................26
Hole in Onet 2023 .......................................................................................................................28
Ota hyvä startti kauteen 2024 ............................................................................................ 30
Varaa paikkasi parempaan golfiin .................................................................................... 31

TG-NEWS

Toimitus Pekka Mikkonen
 Eeva Tamminen

Paino  Eräsalon Kirjapaino Oy
Taitto  Tapio Laaksonen
	 erasalonkirjapaino.fi

Julkaisija Tammer-Golf ry
 Tenniskatu 25
 33560 Tampere
	 tammer-golf.fi
 LY: 0745117-0
 ISSN- 1795-6188

HALLITUS

ARI NIKKILÄ
Puheenjohtaja
050 389 6801
nikkilaari@gmail.com

ANTTI HUSA 
Hallituksen jäsen 
Lakiasiat
044 750 5657
antti.husa@gmail.com

ARI JUVONEN
Hallituksen jäsen
040 721 7799
ari.juvonen61@gmail.com

NIINA PURONURMI
Varapuheenjohtaja
Yhdistyssäännöstö
050 306 2164
niina.puronurmi@keliakialiitto.fi

JANNE SALONEN
Hallituksen jäsen
Yhteiskuntasuhteet
040 560 0702
janne.h.salonen@gmail.com

JANNE SYRJÄ
Hallituksen jäsen
045 2166270
janne@h-plus.fi

KAPTEENIT

MAX SCHWENSON
050 384 5640 
max.schwenson@gmail.com

JENNA JÄRVINEN
Naisten kapteeni
040 545 4565
jennajarvinen@gmail.com

MUUT YHTEYSTIEDOT

TOIMINNANJOHTAJA 
Markku Ignatius
050 593 5330
markku.ignatius@tammer-golf.fi



 Puheenjohtajan palsta 

Toivon, että voimme olla ylpeitä 
golfyhteisöstämme ja näyttää 
sen myös reilusti ulospäin

Pelikausi 2023 on lopuillaan ja edes-
sä ovat seuraavan kauden valmistelu ja 
tulevaisuuden varmistaminen.

Päätin edellisen TG-Newsin puheen-
johtajan palstan keväällä otsikossa mai-
nituin sanoin. Kauden tässä vaiheessa 
voidaan todeta kyllä, voimme olla ylpei-
tä siitä mitä olemme saaneet yhteisönä 
aikaiseksi ja toivottavasti olemme sen 
myös osanneet näyttää ulospäin reilus-
ti, mutta kuitenkin nöyrin mielin.

Kauteen lähdettäessä tärkeimmät 
painopistealueet olivat kentän kunto, 
tarjottavat palvelut, peliaikojen saata-
vuus sekä golfyhteisön ilmapiirin kehit-
täminen.

Kauden 2022 haasteet ja vaikeudet 
mielessä uuteen kauteen lähdetti in 
luottavaisin mielin. Suunnitelmat pai-
nopisteille olivat selkeät ja toimenpiteet 
toteutetti in ni iden perusteella. Tok i 
näin jälkeen päin katsottuna joihinkin 
asioihin olisi voitu paneutua suunnitel-
tuakin enemmän.

Kuluneen kauden tunnusluvut kai-
killa keskeisillä mittareilla ovat kehitty-
neet suotuisasti. Ennen kaikkea on syy-
tä iloita isosta joukosta uusia jäseniä, 
parantuneesta toiminnan tuloksesta ja 
saamastamme positiivisesta palauttees-
ta, joka kohdistuu kaikille tärkeille toi-
minnan osa-alueille.

Uskallan väittää, että meille golfareil-
le tärkein elementti lajissa on kenttä, 
sen kunto ja pelattavuus sekä haasteet/
mielekkyys. Emme luonnollisestikaan 
ole tässä tilanteessa investoineet ken-
tän uudistamiseen, vaan painopiste on 
ollut kentän kunnossa ja pelattavuudes-
sa.

Uuden kenttämestarin palkkaami-
nen asetti odotukset aikaisempia vuo-
sia korkeammalle. Nyt voidaan hyvillä 
mielin todeta, että odotukset ovat ylit-
tyneet moninkertaisesti. Kenttämme 
on kunnon osalta kestänyt vertailun 
useampiin verrokkikenttiin erinomai-
sesti. Myös valmistautuminen tulevaan 

talveen on ollut hallittua ja suunnitel-
mallista.

Uskon, että jäsenet yhtyvät kiitoksiin 
kenttämestarille sekä kenttähenkilös-
tölle kuluneesta kaudesta.

Myös ravintolapalveluiden ulkoista-
minen oli iso muutos entiseen verrat-
tuna.

Hyvän yhteistyökumppanin löytymi-
nen helpotti yhdistyksen toimihenkilöi-
den arkea vapauttaen aikaa ja energiaa 
muuhun toimintaan, ja ennen kaikkea 
saimme nauttia hyvästä ja monipuoli-
sesta ruuasta kauden aikana. Suurkii-
tos Helgalle joukkoineen.

Kuten aiemmin olen todennut yh-
distyksen toiminnasta 80 prosenttia 
keskittyy Ruotulan asioihin ja 20 pro-
senttia Nurmi-Sorilan asioihin. Näin se 
varmaan on toteutunutkin, syystä että 
kesälomakausi on si irtänyt asioiden 
hoitoa ja käsittelyä syksyn puolelle sekä 
tulevalle talvelle.

Toiminnanjohtaja käy läpi omas-
sa kirjoituksessaan näihin molempiin 
alueisi in l i ittyviä yksityiskohtia si ltä 
osin kuin meillä on niistä tarkkaa tie-
toa. Isossa kuvassa uskallan kuitenkin 
kertoa, että uusi kenttä rakentuu Nur-
mi-Sorilaan ja Ruotulassa pelataan gol-
fia ehkä pidempään kuin alkuun ajat-
telimme.

Suunnitelmien laajuus ja kunnian-
himo ovat yl lättäneet posit i iv isesti. 
Toki ratkaistavia asioita on vielä paljon, 
mutta hyvällä yhteistyöllä Tampereen 
kaupungin kanssa uskon lopputuloksen 
olevan kaikille osapuolille positiivinen.

Marraskuun vuosikokouksen asialis-
talla on puheenjohtajan valinta, siltä 
osin kuin kolmivuotisjakso tulee täy-
teen. Oma puheenjohtajakauteni on ol-
lut vuoden mittainen, koska edellisen 
puheenjohtajan toimikaudesta jäi vuosi 
vajaaksi ja sitouduin sen hoitamaan.

Olen päättänyt, että en ole käytettä-
vissä seuraavaa puheenjohtajaa valit-
taessa. Seuraavaksi puheenjohtajaeh-

dokkaaksi on suostumuksensa antanut 
hallituksen jäsen Ari Juvonen. Hänel-
lä on pitkä kokemus alueemme yri-
tyselämän ja l i ikkeenjohdon piirissä, 
sekä hyvä käsitys meneillään olevista 
hankkeista. Ari pelaa paljon ja on ollut 
kuluneen kauden aktiivisesti seniori-
toimikunnassa sekä seurannut juniori-
toimintaa poikansa pelaamisen kautta.

Kulunut vuosi on ol lut antoisa ja 
työntäyteinen. Hallituksen sekä ennen 
kaikkea kenttähenkilökunnan kanssa 
olemme mielestäni saaneet aikaiseksi 
hyviä tuloksia ja hyvät olosuhteet pelaa-
miselle ja viihtymiselle. Näillä eväillä 
on hyvä jatkaa eteenpäin.

Suuret k i itokset hienosta golf kau-
desta Tammer-Golfin jäsenistölle, yh-
teistyökumppaneille sekä yhdistyksen 
henkilökunnalle. Nauttikaa talvesta, 
keväällä 2024 nähdään jälleen golf in 
merkeissä Ruotulassa!

Terveisin
Ari Nikkilä
puheenjohtaja
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 Toiminnanjohtajan palsta 

Kausi 2023 – täyskäännös parempaan
”Ennustaminen, ja varsinkin tulevaisuuden ennustaminen on vaikeaa” 
kuuluu edesmenneen Ahti Karjalaisen käsittääkseni vapaasti 
suomentama lause. Tätä voisi lainata joka syksy, kun suunnittelee 
seuraavaa golfkautta Suomessa.

Samanlaisissa tunnelmissa eletti in 
Tammer-Golfissa viime syksynä, kun 
tämän nyt päättyvän golf kauden ta-
lousarviosta ja toimintasuunnitelmasta 
päätettiin marraskuussa 2022.

”The only way is up!”
Silloin oli takana todella haasteelli-

nen kausi niin kentän kunnon kuin eri-
tyisesti ravintolatoiminnan kannalta. 
Pelaajamäärät, green fee -pelaamisen 
hintataso suhteutettuna kentän kun-
toon sekä ravintolan laskeneet myyn-
tivolyymit painoivat tuloksen ja myös 
yleisen tunnelman matalapaineen alle.

Ainoa mitä siinä vaiheessa oli aina-
kin itselläni mielessä, että ainoa tie on 
ylöspäin.

Teimme hallituksessa ison päätöksen 
ulkoistaa ravintolatoiminta. Löysimme 
mielestämme sopivan kumppanin oi-
keastaan viidakkorummun avulla. Kyse 
oli kuitenkin toimijasta, jolla oli jo taus-
takokemusta golfalalta ja se rohkaisi 
päätökseen.

Lähdimme tähän kauteen yhdessä 
Greensome-ravintolan kanssa. Nimi 
viittaa pelimuotoon, jossa lyödään vuo-
rotellen. Nimi oli hyvä enne hyvälle yh-
teistyölle, jota on nyt saatu harjoitella 
ensimmäinen kausi.

Helga teki pitkää päivää ja hoiti asia-
kaspalvelua esimerkill isesti. Keittiön 
puolella Leevi teki niin hyvää ruokaa, 
että esimerkiksi lähes koko kenttähen-
kilökuntamme söi klubilla päivittäin. 
Itse tein samoin pitkälti lounaslistaa 
tutkimatta. Menin jopa aiempien en-
nakkoluulojeni yli ja popsin tyytyväise-
nä jopa maksaa, entistä inhokkiani.

Tunnelman toinen tukipilari klubil-
lamme tänä kesänä ovat tietenkin olleet 
Laura, Hanna, Minttu, Topias ja Veera 
eli asiakaspalvelutiimimme. Tämä yh-
teen puhaltanut porukka antoi kasvot 
päivittäisil le kohtaamisillemme. Sitä 
vauhdittamaan muutettiin tälle kaudel-

le yksi pieni, mutta ehkä merkityksel-
tään suuremmaksi kasvanut asia, eli 
caddiemasterin tiskin siirto. Samalla 
saimme pro shopista hieman ”shoppi-
maisemman” ja ylimääräisenä bonuk-
sena pienen TV-nurkkauksen.

Ravintolatiskin pienillä muutoksilla 
ja teippauksilla sekin heräsi henkiin. 
Klubitalon muutoksista miehistä osa 
noteerasi myös miesten pukkarin pinta-
remontin, joka sai kehuja Markus Jun-
nia myöten.

Kentällä tapahtui 
suurin käänne

Mitä tapahtuu klubilla, on tärkeää. 
Mutta se, mitä tapahtuu kentällä, on 
vieläkin tärkeämpää!

Kentällä tapahtui sitten se suurin 
käänne. Saimme viime kauden päät-
teeksi houkuteltua meille uuden kent-
tämestarin Riston. Hän aloitti helmi-
kuussa hihat konkreettisesti käärimällä 
ja paneutumalla ensi huoltohallin saloi-
hin. Tai oikeastaan sekamelskaan sitä 
selvittäen.

Heti kevään alkuun saimme myös uu-
den huoltotyöntekijän/mekaanikon eli 
Schroderuksen Janin. Kausityönteki-
jätkin löytyivät yhtä lukuun ottamatta 
edellisten kesien tekijöistä. Ennusmer-
kit hyvän kauden tekemiseen olivat hy-
vät.

Yläkerran kenttämestari osasi pelo-
tella meitä kylmällä keväällä ja hieman 
jo hikikarpalot kävivät otsalla, että ei 
kai tästä taas tule toinen katastrofike-
vät putkeen. Onneksi toukokuu käänsi 
suunnan ja Riston johdolla saimme heti 
alkukaudesta pelata hyvillä viheriöillä.

Viime kauden intensiivinen kylvö toki 
oli pohjalla, mutta maltti pitää taas ke-
väällä harsot riittävän pitkään suojana 
ja ammattimainen muu tekeminen an-
toivat hyvän lähdön kesään.

Niinpä kentänhoidon osalta ei toi-
minnanjohtajan juuri tarvinnut mu-

rehtia. On ollut todella mukava lähinnä 
olla kärpäsenä katossa ja katsoa, miten 
hyvällä asenteella ja fiiliksellä meidän 
koko kentänhoitotiimimme on töitään 
tehnyt. On ollut pitkää päivää silloin 
kun sitä on tarvittu, on korjattu tiensä 
päässä olevaa kastelujärjestelmää aina 
kun on tarvittu, ja niin edelleen.

Fokuksena ovat olleet viheriöt, sitten 
ovat tulleet lyöntipaikat, väylät, raffit ja 
myös bunkkerit. Kaikkien hoitotasossa 
on ollut selkeä parannus.

Rangen aita kaatui lopputalvesta, 
mutta sekin punnerrettiin pienellä po-
rukalla pystyyn ennen rangen avaamis-
ta.

Yhdessä tämän porukan kanssa on 
ollut ilo tehdä töitä, välillä itsekin bunk-
kereita kisa-aamuina haravoiden.

Sitten siitä 
tulevaisuudesta…

Päätin l isätä ”läsnäoloani” klubilla 
ja jäsenten keskuudessa, vi ime kausi 
kun meni pitkälti muun muassa ken-
tällä pyörien. Muutenkin halusin aistia 
ihmisten tuntoja ja kokemuksia sekä 
keskustella Tammer-Golfin nykytilasta 
ja tulevaisuudesta.

Siitä aasinsilta tämän kirjoituksen 
aloitukseen: elämme todella mielen-
kiintoisia aikoja. Kerron myöhemmin 
lehdessä lisää sekä Ruotulan että Nur-
mi-Sorilan kaavoitustilanteesta, mutta 
tässä totean vain sen, että seuraavat 12 
kuukautta ovat niiden kannalta ratkai-
sevia.

Lokakuussa 2024 tulisi molempien 
kaavoitustyön olla siinä mallissa, että 
myös golfin pelaamisen lähitulevaisuus 
alkaa olla selvil lä ja vuosien epävar-
muuteen tulee vihdoin loppu.

Paineet aikatauluihin ovat ennen 
kaikkea Tampereen kaupungilla rai-
tiotielinjan etenemisen vuoksi. Meille 
golfareille periaatteessa riittää, kun on 
paikka missä pelata!
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Olemme hall ituksen nimissä esit-
täneet kaupung in päättäj i l le, että 
pelaaminen Ruotulassa voisi jatkua 
9-reikäisel lä kentäl lä uuden kentän 
syntymisestä huolimatta. Tällä hetkellä 
näyttää siltä, että meitä on kuunneltu. 
Mutta parempi kun ei nuolaista ennen 
kuin tipahtaa.

Molemmissa kaavoituksissa on vie-
lä omat haasteensa, mutta uskon että 
tamperelaisel la määrätietoisuudel la 
lopputulos saattaa olla jopa parempi 
kuin alun perin oli edes luvassa.

Todellisuudessa alueella tarvittaisiin 
2–3 kokonaan uutta 18-reikäistä kenttä, 
jos pohjaa tarpeen esimerkiksi Golflii-
ton julkaisemaan olosuhderaportti in, 
joka valmistui tänä vuonna. Siksi pe-
laamisen olosuhteiden maksimointi on 
iso osa myös Tammer-Golfin tavoitteita.

Takana hyvä kausi
Loppuun muutama luku. Jäsenmää-

rämme kasvoi nettona yli 300, kiitos yli 
500 uuden jäsenen.

Kierrosmäärämme kasvoi 7000:lla ol-
len hieman alle 34 000. Kentän kunnon 
ja sitä myötä normaalin hintatason an-
siosta green fee -tuottomme kasvoivat 
lähes 70 000 euroa. Rangen tuotto pa-
lasi 100 000 euron tasolle.

Kokonaiskäänne seuran taloudessa 
verrattuna viime kauteen oli merkittä-
vä. Pelaaja Ensin -

palautejärjestelmän antama niin sa-
nottu suositteluhalukkuus palasi jäsen-
ten kesken takaisin positiiviseksi.

Vieraspelaajien arvosanat esimerkik-
si viheriöistämme olivat kokonaisuute-
na yli kansallisen keskiarvon. Meillä oli 
hyvä vuosi.

Kaikkia jäseniämme, toimikuntiem-
me jäseniä, henkilökuntaamme ja en-
nen kaikkea myös yhteistyökumppa-
neitamme ja sidosryhmiämme tästä 
kaudesta kiittäen,

Markku Ignatius
toiminnanjohtaja

TAMMER-GOLF RY - Marraskuun 
sääntömääräisen kokouksen infoa.

Aika: Maanantai 27.11.2023 klo 18:00

Paikka: TAMK, auditorio A3-27, Kuntokatu 3, 33520 Tampere

 
Kokouksen esityslistalla ovat sääntömääräiset asiat, kuten

 • puheenjohtajan valinta kaudelle 2024 – 2026

 • hallitusten jäsenten valinnat erovuoroisten tilalle

 • tilintarkastajien valinta

 • toimintasuunnitelma ja talousarvio vuodelle 2024

 • jäsen- ja liittymismaksut 2024

 • sekä tiedoksi hallituksen sääntöuudistusehdotus,  
  joka tuodaan virallisesti hyväksyttäväksi  
  huhtikuun kokoukseen

 
Kokouksen jälkeen toiminnanjohtaja pitää katsauksen Ruotulan 
ja Nurmi-Sorilan kaavoitustilanteeseen ja kenttähankkeeseen 
Nurmissa.

Vaikka olemmekin varanneet isohkon auditorion, jonne mahtuu 
max 166 henkilöä, pyydämme ystävällisesti ilmoittautumaan 
etukäteen kahvitarjoilun vuoksi. Linkki ilmoittautumiseen löytyy 
kotisivuiltamme tapahtumakalenterista sekä artikkelista aiheesta. 
Voit myös lähettää sähköpostia osoitteelle  
toimisto@tammer-golf.fi.

Viralliset kokouskutsut lähetetään viimeistään 5 päivää ennen 
kokousta jäsenten sähköpostiosoitteisiin ja julkaistaan kotisivuilla.

Tervetuloa päättämään ja keskustelemaan TG:n tulevaisuudesta!

 
TG ry hallitus

Ohje saapumisesta kokouspaikalle: oheisessa kuvassa, osoitteessa 
Kuntokatu 3 A, parkkipaikka C, josta sisäänkäynti A-taloon, josta 
auditorio löytyy

Toiminnanjohtaja Markku Ignatius, 
kapteeni Max Schwenson ja naisten 
kapteeni Jenna Järvinen vastaanotti-
vat neliseuraottelun GPi, LGV, NRG, 
TG kiertopalkinnon.
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 Nurmi-Sorilan tilannekatsaus 

Missä mennään matkalla 
kohti Nurmi-Sorilaa?
TG-Newsin numeroissa ja kotisivuillamme olen koettanut 
pitää jäsenistömme ajan tasalla siitä, miten asiat etenevät niin 
päätöksentekoelimissä kuin Tammer-Golfin suunnitelmissa. Tässä se, 
mitä loka–marraskuun vaihteessa asiasta voi tiedottaa.

Ruotulan tilanne
Tampereen kaupunki on suunnitellut 

raitiotien jatkamista Pirkkalasta Lin-
nainmaalle asti. Meidän kohdallamme 
se on väistämättä tarkoittamassa linjan 
rakentamista TAYS:lta Linnainmaalle 
melko lailla rangen vasenta laitaa ja sii-
tä sitten väylien 1, 12, 11, 10, 9, 8, 4 läpi 
ja lopuksi 3:n tiiboxin kohdalta ST1:n 
tontin kautta sillalle Teiskontien yli.

Projektia varten on tehty erinäisiä 
rakennettavuuteen ja ylipäätään maa-

perään liittyviä tutkimuksia, luontosel-
vityksiä sekä näiden asettamia lisäsel-
vityksiä.

Aikataulut alueen asemakaavoittami-
seksi ovat kireät, sillä kaavaluonnoksen 
tulisi valmistua jo ensi vuoden alkuun, 
jotta se ehtii kaavaehdotukseksi ja lo-
pulliseksi kaavaksi omine osallistumis-
kierroksineen lokakuun loppuun 2024 
mennessä.

Tällä hetkellä tuntuu siltä, että kaik-
ki tehdään tuon aikataulun mukaises-

ti, mutta viiveitten mahdollisuus ei ole 
täysin pois suljettu. Lopulliset kortte-
lirakenteet etsivät vielä sijaansa ja esi-
merkiksi alueen rakennettavuuden sel-
vittämiseksi ollaan tekemässä vielä yksi 
suunnittelukierros.

Oleellisesti asiaan vaikuttaa se, että 
nyt on si irrytty hankesuunnittelusta 
toteutussuunnitteluun ja raitiol injan 
rakentamiseen kyseiselle osuudelle on 
osoitettu oma allianssi. Sopimus solmit-
tiin Tampereen Raitiotie Oy:n, Tampe-
reen kaupungin, Pirkkalan kunnan, 

Näihin maisemiin suunnitellaan nyt osayleiskaavaa, joka mahdollistaa golfkentän asemakaavan sekä tietysti itse kentän 
sijoittamisen osaksi Nurmi-Sorilan kulttuurimaisemaa. Polveileva peltomaisena hienojen puusaarekkeiden sekä alueen 
halkovan luonnon jokiuoman sekä Näsijärven maisemin antaa golfkentän suunnitteluun upeat mahdollisuudet, joihin 
toivottavasti Mikko Ilonen joukkoineen pääsee tarttumaan viimeistään ensi vuoden alkupuolella.
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NRC Group Finland Oy:n, YIT Suomi 
Oy:n, AFRY Finland Oy:n sekä Sweco 
Finland Oy:n kesken.

Toiminnanjohtaja ja puheenjohtaja 
tapasivat allianssin edustajat ensi ker-
taa 24.10. Aiheena olivat ennen kaik-
kea Tammer-Golfin ja Tenniskeskuksen 
omat suunnitelmat ja ehdotukset hank-
keen etenemisen aikatauluihin.

Tammer-Gol f in hal l itus tek i ko-
kouksessaan 11.10. päätöksen esittää 
kaupung i l le ehdotuksen Ruotulaan 
jäävästä 9-reikäisestä ”lyhytkentästä”. 
Ajatuksena ol isi turvata pelaaminen 
Ruotulassa niin pitkään, kunnes kau-
pungilla on oikeasti tarve rakentaa alue 
koko asemakaavassa varattavalle ker-
rosalalle.

Käytännössä tämä tarkoittaa Tennis-
keskuksen itäpuolta, jonne kyseinen 
laajenemisalue on suunniteltu. Halli-
tuksen esitys on saanut kaupungin puo-
lella jonkinasteisen hyväksynnän, kos-
ka suunnitelma on nyt noteerattu osana 
asemakaavoitusprosessia.

Suuntaa antava ajatus ”par 29”-ken-
tästä ja rangen siirtymisestä nykyisten 
väyl ien 6 ja 7 kohdalle on oheisessa 
kuvassa, sekä perusajatukseltaan että 
sille, miten se sijoittuu kaupungin kaa-
vasuunnitelmiin. On kuitenkin huo-
mioitava, että lopullisen suunnitelman 

tekee aiesopimuksemme mukaisesti 
Ilonen Design Oy.

Jatkamme kaupungin kaavoittajien 
sekä allianssin kanssa tiivistä yhteis-
työtä ja tiedotamme etenemisestä jo tal-
venkin aikana kotisivuillamme.

Nurmi-Sorila
Jos on Ruotulan asemakaavoituk-

sen aikataulu ”kireä”, sitä se todella-
kin on Nurmi-Sorilassa. Kesällä tehty 
päätös alueen yleiskaavan päivittämi-
sestä niin, että sinne on mahdollista 
rakentaa uusi golfkenttä on edennyt 
ulkopuolisen konsulttiavun turvin, eli 
yleiskaavaa on ollut tekemässä Finnish 
Consulting Group. Mukana tätä tuke-
massa ovat kaupungin omat hanke- ja 
projektiresurssit.

Tammer-Gol f in osuus projekt in 
etenemisessä on tässä vaiheessa ollut 
enemmänkin asioiden kiirehtiminen ja 
näkemysten esittäminen osallistumis-
prosessien kautta, mutta myös suoraan 
kaupungin vastuuhenkilöiden kanssa 
keskustellen.

Kaikkien tahtotila näyttäisi olevan 
yhteinen: Tampereelle ollaan suunnit-
telemassa huipputason kenttää avatta-
vaksi vielä tällä vuosikymmenellä.

Hankkeen kannalta keskeinen toimi-
ja on Tampereen kaupungin perusta-

ma uusi yhtiö, Nurmi Resort Oy, jolle 
muodostettiin syksyn aikana hallitus. 
Hankeyhtiöön on tällä hetkellä haussa 
toimitusjohtaja. Kyseisen yhtiön tarkoi-
tus on saada tuo golfkenttä aikaan.

Tammer-Golfin rooli uudella kentällä 
kirkastunee seuraavan vuoden aikana 
ja viimeistään siinä vaiheessa, kun jä-
senistömme päättää Ruotulan vuokra-
sopimuksen ennenaikaisesta kaventa-
misesta tai sen uudelleen määrittelystä. 
Tällä hetkellä hallituksessa on käsitys, 
että tätä meidän tulevaisuutemme kan-
nalta merkittävää asiaa käsitellään seu-
ran ylimääräisessä kokouksessa aikai-
sintaan ensi kesänä tai alkusyksystä.

Nyt kulman takana odottavassa mar-
raskuun kokouksessa tuskin tiedetään 
kummankaan kaavoitusprojektin kan-
nalta paljonkaan uutta, mutta voimme 
jäsenistön kanssa näistä asioista kes-
kustella sen tiedon valossa, mitä halli-
tuksella silloin on.

Eli tervetuloa mukaan yhdistyksen 
marraskuun kokoukseen, jossa yhtenä 
tärkeänä asiana on hallituksen esitys 
tarvittavista sääntömuutoksista, joilla 
peilataan jo tulevaisuutta Nurmi Sori-
lassa.

Markku Ignatius
toiminnanjohtaja

Tässä hahmotelmaa kentästä, joka jäisi elämään Routulassa myös raitiotielinjauksen jälkeenkin. Range voisi olla väylien 
6 ja 7 kohdalla, viheriöt 5 ja 10 voisivat toimia lähipelialueina ja takaysin välistä voitaisiin muutamalla lisäviheriöllä 
ja tiipaikalla saada 9-12 reikäinen ”lyhyt” kenttä. Tämä on ollut vain ajatus, jonka pohjalta toive on edennyt asemakaa-
voituksessa huomioitavaksi ja jonka lopullisen lay-outin annamme varmaankin myös Mikko Ilosen suunnitteluryhmälle 
työstettäväksi sitten kun kaavoitus etenee siihen pisteeseen, että asioista päästään konkreettisesti sopimaan.
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 Kenttäterveiset 

Loistokuntoinen kenttä 
keräsi pelaajilta kiitosta
Ruotulan kenttä ei ole saanut miesmuistiin – jos koskaan –niin paljon 
kehuja kunnostaan kuin päättyneellä kaudella. Varsinkin viheriöt 
keräsivät kiitosta roppakaupalla, eivätkä aiheetta.

Risto Lavander sai siis loistavan läh-
dön työlleen Tammerin kenttämesta-
rina.

– Kevät oli hyvä. Viheriöillä oli heinää 
tasaisesti ja kylvöt nousivat hyvin. Hyvä 
niin, sillä kentänhoidossahan on kolme 
tärkeää asiaa: viheriöt, viheriöt, vihe-
riöt, sanoo Lavander.

Ensimmäisen kesän perusteella kent-
tämestarilla on selvät näkemykset vihe-
riöiden hoidosta ensi kesää varten.

– Meidän on saatava viheriöistä tasa-
laatuisempia. Ilmastusta on lisättävä, 
eli reikää vaan ja hiekkaa tilalle.

Kuivan kevään vuoksi kenttää jou-
dutti in kastelemaan enemmän kuin 
edell isvuonna. Si inäkin ol i Kalajoen 
kuivaan maapohjaan tottuneelle Lavan-
derilla opettelemista.

– Kalajoella kun kasteltiin puoli tun-
tia, niin se ei näkynyt missään. Tääl-

lä kun kastellaan viisi minuuttia, niin 
kenttä lainehtii.

Lavander k i ittää kentänhoitajiaan 
hyvästä työstä. Varsinkin seuran huip-
pupelaajiin kuuluvien Ossi Koskisen ja 
Samu Saarimäen näkemyksistä oli pal-
jon apua.

– Kun pojat pelaavat paljon, sain heil-
tä hyvää palautetta ja pystyttiin paran-
tamaan kentän pelattavuutta.
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Pelaajamäärä 
oli yllätys

Hienokuntoinen kenttä veti taas pal-
jon pelaajia ja lähdöissä oli niin paljon 
ruuhkaa heti aamuvarhaisesta, että se 
haittasi kentän hoitamista.

– Aamupelaajien määrä yllätti, ei oi-
kein meinattu mahtua väliin. Toivoisin-
kin, että ensi kesänä voitaisiin varata 
joka viikko jonakin aamupäivänä 2–3 
tuntia tilanteen mukaan kentän hoi-
toon. Kun maanantai on yleensä leik-
kauspäivä, niin vaikka ti istaina olisi 
mahdollisesti rauhoitettu tuo pari tun-
tia kentän hoidolle.

Ei muoveja 
viheriöille

Kalajoella Lavander laitatti viheriöil-
le talveksi suojamuovit. Ruotulassa sii-
hen ei ryhdytä.

– Ei laiteta muoveja, olosuhteet Ka-
lajoella olivat niin erilaiset, että siellä 
se toimi. Sitten kun jäätä tulee, niin 
poistetaan se koneellisesti, eikä ryhdytä 
kolaamaan lunta viheriöiltä.

Lavander sanoo, että vuosi Tampe-
reella on ollut hieno. Pelaajille hän lä-
hettää kauden viimeiset terveiset:

– Hyvää joulua vaan kaikille!

Pekka Mikkonen
Kuvat: Eeva Tamminen

Pro Esa Lehti esitti syksyllä idean rangen ”maalitauluiksi” trampoliineja. Toiminnanjohtaja yhdessä kenttätoimikunnan 
vetäjän Hannu Koskisen kanssa haki ympäri Pirkanmaata 4 kpl käytettyjä trampoliineja, jotka mekaanikko Jani Schro-
derus sitten muotoili kalteviksi. Maalitaulut otetaan käyttöön keväällä elävöittämään rangen jo nyt vilkasta toimintaa.

Viheriöillemme ruiskutettiin torjunta-aineet lumihomeen varalle.
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 Mestaruuskilpailut 2023 

Naisten mestaruuden vienyt  
Maria Lahdensuo ei yritä  
mitään taikatemppuja
Ei uskoisi, että Tammerin tämän vuoden naisten mestaruus voitettiin 
tylsällä golfilla. Mutta niin siinä kävi, jos ja kun on uskominen Maria 
Lahdensuota.

– Yritän lyödä väylälle, sitten gri i-
nille ja ottaa kaksi puttia. Ei mitään 
taikatemppuja. Joku voisi sanoa sitä 
tylsäksi golfiksi, mutta se on tavoittee-
ni, sanoo 23-vuotias Maria, joka voitti 
ensimmäisen mestaruutensa tuloksella 
80+79=159.

Vielä avauskierroksen jälkeen Marias-
ta vain lyönnin päässä ollut Lisa-Maria 
Vaitovaara oli kakkonen (81+86=167) 
ja Sini Rajala kolmas (84+86=170).

Maria on syntynyt ja varttunut Koi-
vistonkylässä ja aloitti golfin 14-vuotiaa-
na Pirkkalassa kaverinsa kanssa. Hän 

vaihtoi tänä vuonna seuraa Tammeriin 
syistä, joita hän ei halua enempää ava-
ta. Sanoo vain ettei halunnut edustaa 
seuraa, jonka kokee toimineen inhot-
tavasti.

Ja olihan niitä mukavampiakin syitä.

– Olen tuntenut Lispen ja Veeran pit-
kään, joten oli helppo päätös vaihtaa 
seuraa.

Seuramme huippuihin kuuluvat Lis-
pe Vaitovaara ja Veera Mikkonen ovat 
kumpikin voittaneet TG:n mestaruuden 
ja saalistaneet mitaleita SM-kisoissa. 
Vaitovaara ja Lahdensuo voittivat tä-

näkin vuonna SM-pronssia joukkue-
kisassa, Vaitovaara oli lisäksi hopealla 
SM-reikäpelissä.

Putin kanssa  
hankalaa

Niin kuin tuloksetkin näyttävät, ei 
Ruotulan kenttä antautunut helposti. 
Varsinkin nopeat viheriöt saivat pelaa-
jat tuskailemaan puttiensa kanssa.

– Oli tosi haastavaa gri ineillä var-
sinkin ensimmäisenä päivänä. Pelasin 
aika samanlaiset kierrokset. Etuysillä 
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töppäilin, mutta tein myös kaksi birk-
kua kummallakin kierroksella, takaysit 
olivat tasaisempia.

Mestaruustaito ratkesi sunnuntain 
etuysillä.

– Lispelle tuli siinä pari huonoa lyön-
tiä ja saatoin pelata lopun aika rennosti.

Vaikka Marialla olikin viheriöillä vai-
keaa, hän antaa kiitosta kentänhoita-
jille.

– En ole varmaan Tammerissa pu-
tannut koskaan näin nopeilla griineillä. 
Hyvää työtä on tehty, kiitos siitä!

Draiveri on 
vahvin ase

Maria Lahdensuo on mitellyt niin ju-
niorien FT:llä kuin Finnish Tourillakin, 
ihan hyvällä menestyksellä.

– Kaikki kisat olen pyrkinyt kiertä-
mään. Olen ol lut FT:l lä Pirkkalassa 
kaksi kertaa kolmen parhaan joukossa 
ja parhaimmillaan kokonaistuloksissa 
kuudes.

Ammattilaisenakin pelanneen Kaisa 
Ruuttilan valmentaman Marian pelin 
vahvin osa-alue on draivi.

– Lyön draiverilla siinä 230 metriä. 
Olemme Kaisan kanssa kesk ittyneet 
taaksevientiin ja mailan asentoon yl-
häällä ja päässeet tosi hyvin eteenpäin.

Huikean pitkät avaukset perustuvat 
vankkaan yleisurheilutaustaan.

– Harrastin yleisurheilussa mouka-
rinheittoa ja kuulantyöntöä. Lopetin 
sitten yleisurheilun kun menin lukioon.

Nyt Maria opiskelee kolmatta vuotta 
hall intotieteitä Rovaniemellä. Tuleva 
pääministeri siis?

– Ei nyt sentään, mutta työ julkisella 
puolella kiinnostaa.

Entäs suunnitelmat golfissa? Vastaus 
on vähän arvoituksellinen.

– Niin, on vähän siinä, tuleeko golfis-
ta harrastus, vai…

Eli ammattilaisuuskin saattaisi kiin-
nostaa, mutta…

– Sinne on niin vaikeaa päästä.

Pekka Mikkonen
Kuvat Juha Hakulinen

Maria Lahdensuon vahva yleisurheilutausta näkyy hänen 
pelissään todella pitkinä lyönteinä. Maria lyö palloa 
draiverilla 230 metriä.

Maria Lahdensuo on kiertänyt kansallisiakin kisoja hyvällä menestyksellä. Pirkkalan FT-kisassa hän on ollut kahdesti 
kolmen parhaan joukossa.

Maria Lahdensuo ja Lisa-Maria Vaitovaara ottivat 
SM-pronssia joukkuekisassa ja Vaitovaara oli hopealla 
SM-reikäpelissä.
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Roope Lahden kenttäennätys  
pudotti haastajat kyydistä
Avauskierroksen tulikuuma putteri avitti Roope Lahden vuoden tauon 
jälkeen miesten mestariksi. Roope karisti 65 lyönnin kierroksellaan 
haastajat niskastaan ja otti neljännen mestaruutensa tuloksella 218 (65–
78–75).

Mikael Kiukkonen (77–80–73, 230) 
otti hopeaa, Jussi Juhola hävisi hänelle 
lyönnin (77–74–80, 231).

Roopen pitkä peli ei avauskierroksella 
ollut hänen mielestään kummoista.

– Olen monta kertaa lyönyt palloa pal-
jon paremminkin. Olo tuntui epävar-
malta ja minun piti jopa vähän muokata 
svingiä kierroksen aikana. Löin kuiten-
kin riittävän hyvin, että pysyin pelissä 
ja sain birdie-paikkoja, selitti Roope.

Eivät ne lähestymiset kuulema kovin 
kuumia olleet, mutta putteri oli.

– Kun putteri toimi, niin 5–8 metristä 
upposi useampikin birdie. LIsäksi chip-
pasin birkun sisään nelosella ja tein bir-
diet alle metristä väylillä 16 ja 17.

Loistokierroksen tekoa avitti ripeä pe-
litahti.

– Olen nopea pelaaja, ja kun sain 
mennä omaa tahtiani, niin flow pysyi, 

eikä tarvinnut jäädä seisoskelemaan 
kentälle omien ajatusten kanssa.

Toisella k ierroksella Roopen pitkä 
peli parani, mutta vaikeat lipunpaikat 
estivät tuloshurjastelun. Päätösreiällä 
kävi kuitenkin köpelösti.

– Löin siinä kahdeksallatoista kak-
si palloa outti in. Lyönnit lähtivät ih-
meellisesti fadena, vaikka lyön yleensä 
drawta. Tein siihen seiskan, kun pistin 
20-metrisen putin sisään.

 Mestaruuskilpailut 2023 
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Päätösk ierroksen Roope sai pelata 
paineitta, koska etumatkaa oli ri ittä-
västi. Tulos 75 varmisti hänelle mesta-
ruuden 12 lyönnin erolla Kiukkoseen.

Putin kanssa  
ongelmia

Lääkäriksi valmistunut Roope on 
suorittanut asevelvollisuuttaan siviili-
palvelusmiehenä Tampereen Sydänsai-
raalassa.

– Pelaaminen viikolla on ollut työn 
takia haastavaa, mutta olen kuitenkin 
päässyt pelaamaan kisojakin. Finnish 
Tourilla en käynyt, mutta pelasin pari 
Midin kisaa, Erkko Trophyn ja SM-ki-
sat. Pystyin pelaamaan kaikissa paitsi 
Erkossa alle par-tuloksia ja sijoitukset 
pyörivät 20. sijan molemmin puolin.

Mid-tourilla on Roopen mukaan mu-
kava pelata.

– Midillä on samanhenkistä poruk-
kaa. Pelaajat käyvät töissä, eivätkä ehdi 
välttämättä jokaiseen kisaan mukaan. 
Samanlainen ti lanne minullak in on 
varmaan ensi vuonna, eli pelaan enim-
mäkseen Midiä ja jos aikatauluun so-
pii niin voin mennä muutamaan isom-
paankin kisaan.

Putti löytyi 
loppukaudesta

Roope pelasi tasaisen varmasti, mut-
ta ihan huippuonnistumiset jäivät puut-
tumaan takkuilleen putin takia.

– Löin palloa kaikissa kisoissa tosi 
hyvin, mutta putti ei toiminut. Kokeilin 
SM-kisoissa neljää eri grippiä ja vaihte-
lin tempoa, mutta putti oli hakusessa. 
Vasta näihin mestiksiin valmistautues-
sani huomasin virheen putterin lavan 
vapauttamisessa, kertoo Roope.

Roopella on kertomansa mukaan tai-
pumus muuttaa asioita pelissään vähän 
liikaakin.

– Joku viisas on sanonut, että ”swing 
your swing”, pysy si inä mikä toimii. 
Minulle on ollut ominaista, että swingi 
vaihtelee. Pitää vissiin pelata vielä vä-
hän enemmän, että viisastuu.

Roopen mukaan varsinkin paineen 
alla varmin tapa pelata on luottaa pe-
ruslyöntiinsä.

– Olen aikalailla täydell isyyden ta-
voittelija. Jos saisin valita, niin pelaisin 
mieluummin fadea, mutta se ei vaan 
toimi, kun olen pelannut 18 vuotta ja 
aina lyönti on ollut drawta.

Pekka Mikkonen

Käsivamma pilasi 
Teemun kauden
Vasemmalla kädellä chippaileva Teemu 
Mattila oli tuttu näky Ruotulassa 
kesällä. Oikeaan kämmeneen iskenyt 
luupiikki pilasi Teemun kauden, 
pelaamisesta ei tullut mitään.

Käsivaiva oli ikävä takaisku, sillä Teemun odotukset olivat korkealla 
loistavan edelliskauden jälkeen. Viime vuonnahan Teemu otti uransa ko-
meimman voiton Erkko Trophyssa, nappasi SM-hopeaa alle 21-vuotiaiden 
lyönti- ja reikäpelissä ja voitti ylivoimaisesti ensimmäisen Tammer-Golfin 
mestaruutensa.

Teemu yritti puolustaa Erkon voittoa Talissa, mutta avauskierros jäi kes-
ken. Käyttämättä jäi myös Erkon voitosta palkinnoksi saatu paikka Vieru-
mäen Challenge-tourin kisaan. Se tosin ei mennyt ihan kokonaan ohi suun.

– Sovittiin tänä vuonna Erkon voittaneen Jesse Saareksen kanssa, että 
hän menee minun tilalleni Vierumäelle ja minä pelaan ensi vuoden kisan, 
jos se järjestetään, kertoi Teemu.

Kun käsivaiva ei ottanut parantuakseen levolla, se leikattiin syyskuussa.

– Onneksi leikkaus pystyttiin tekemään tähystämällä. Näillä näkymin 
pystyn aloittamaan lyöntiharjoittelun ensi vuoden alusta.

Pekka Mikkonen 
Kuva Juha Hakulinen

Teemun käsi leikattiin syyskuussa ja täysipainoisen harjoittelun hän 
pääsee aloittamaan ensi vuoden alussa.
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 TG Klubiravintola GREENSOME 

Klubiravintolassa popsittiin  
maittavaa lounasta ja hampurilaisia
Kaikki tammerilaiset ovat varmaan yhtä mieltä siitä, että 
klubiravintolamme Greensome nosti tasoaan huimasti edellisvuodesta. 
Ravintolapäällikkö Helga Kaislo olikin tyytyväinen kesään.

– Kesä meni hyvin ja saimme ruuasta 
tosi paljon hyvää palautetta. Leevillä oli 
ruuan maustaminen kohdallaan, sanoo 
Kaislo.

Keittiöpäällikkö Leevi Pokkinen lupa-
si keväällä reilua ja ravitsevaa purtavaa 
ja sitä Greensomessa saatiin.

– Kerma, suola ja voi ovat hyvän ruu-
an salaisuutena keittiössämme, varsi-
naista dieettiruokaa se ei ole, nauraa 
Kaislo.

No, ehkä itulautanen ei olekaan ihan 
oikea valinta ennen lähes 10 kilometrin 
golfkierrosta tai sen jälkeen.

Lounaan menekki klubiravintolassa 
oli taattu, sillä se sisältyi esimerkiksi 
seniorien maanantaik isojen kilpailu-
maksuun. Lista-annoksia olisi voinut 
mennä Kaislon mukaan enemmänkin.

– Hampurilaiset olivat suosittuja, ne 
maistuvat ihmisi l le aina vaan. Ruo-
ka-annoksiin meidän täytyy keksiä ensi 

kesään vähän lisää nostetta, ehkä ottaa 
listalle vähän hienostuneempaa tarjot-
tavaa. Ydinasia on kuitenkin se, että 
jatkossakin tarjoamme hyvää kotiruo-
katyyppistä purtavaa.

Keittolounasta Greensomessa ei vii-
me kesänä saatu, entä ensi kesänä?

– Olemme miettineet keittolounas-
ta, olisiko se vaikka keittokeskiviikko 
tai sekä kotiruoka- että keittolounas. 

Ravintolapäällikkö Helga Kaislon mukaan Greensomessa paiskittiin pitkiä päiviä, 
mutta kesä meni hyvin ja ruuasta tuli paljon positiivista palautetta.
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Keitto tulee kuitenkin jollakin tasolla 
mukaan.

Kymppikioskilla homma sujui tutulla 
kaavalla. Ville Ruoho tarjoili 20 kesän 
kokemuksella makkaraa, kahvia ja juo-
tavia tutuille asiakkailleen.

– Oli tosi hieno juttu, että Ville oli ki-
oskilla, hänhän tuntee jokaisen asiak-
kaankin nimeltä ja tietää mitä he tahto-
vat. Kioskilla oli uutuutena tarjolla hot 
dogeja ja ne olivat suosittuja, kun vaih-
toehtona hodarin sai myös vegenakilla.

Keittiö on pieni, 
mutta toimiva

Greensomen ravintolaa ehostetti in 
viihtyisämmäksi, mutta keittiö on pieni 
isolle joukolle kokkaamiseen.

– Joo, vähän pienihän se on, mutta 
perusasiat ovat kunnossa: on toimivat 
laitteet ja kylmäsäilytysti lat ja tisk i-
nurkkauskin löytyy. Keittiö on ihan riit-
tävä tällaiseen käyttöön.

Entäs kun paikalle pelmahtaa yh-
teislähtökisan jälkeen sata ruokailijaa 
kerralla?

–Sellainen tilanne vaatii suunnitte-
lua ja vähän pitempää valmistautumis-
ta, sillä esimerkiksi kaikki ruuat eivät 
mahdu kerrallaan uuniin.

Kaislon mukaan Greensomen pyörit-
tämisessä jouduttiin tekemään pitkää 
päivää.

– Tunteja kertyy paljon, kun avataan 
aamulla aikaisin ja ollaan auki pitkälle 
iltaan. Henkilökuntaa pitää olla paljon 

ja alkuun meillä olik in, mutta sitten 
tuli pari yllätystä ja jouduttiin välillä te-
kemään enemmän kuin niin sanotusti 
laki sallii.

– Täytyykin pitää huoli, että ensi ke-
sänä meillä on pari ihmistä enemmän 
töissä kuin nyt.

Hinnoista tuli 
palautetta

Varsinkin alkukesästä pelaajia pu-
hutti klubiravintolan hintataso, jota pi-
dettiin kalliina.

– Me osasimme varautuakin siihen. 
Ti lanne ol i sel la inen, että kaikk i in 
kustannuksiin oli tullut ihan perusku-
luttajallekin 30 prosentin nousu ja se-
hän koski tietysti meitäkin. Kun kulut 
nousevat, on hintojenkin noustava jotta 
liiketoiminta on kannattavaa, selittää 
Kaislo ja tietää hintatason muutokseen 
toisenkin syyn.

– Kun seura pyöritti itse ravintolaa 
pidettiin hintatasoa hyvin matalalla ja 
sehän ei lopulta ollut kannattavaa.

Kaislon mukaan nurina hinnoista 
laantui kesän myötä.

– Kun ihmiset olivat käyneet muilla-
kin klubeilla, he huomasivat, että hin-
nat ovat nousseet joka paikassa. Ei vali-
tuksia puolen kesän jälkeen enää tullut.

Pekka Mikkonen
Kuvat: Eeva Tamminen

Ravintola GREENSOMEN lounaspöydän tarjoilut notkuivat monenlaisia 
herkkuja, jotka maistuivat pelaajille.
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Ryder Cupissa pelataan 
joukkueelle isolla tunteella
USA:n ja Euroopan välillä kahden vuoden välein pelattava reikäpelikilpailu 
on koronan myötä palannut parittomina vuosina pelattavaksi.

Ensimmäinen haasteottelu USA:n ja 
Brittein saarten kesken pelattiin vuon-
na 1927 ja se nimettiin kilpailun kier-
topalkinnon lahjoittaneen liikemiehen 
Samuel Ryderin kunniaksi.

Ryder Cupin formaatti on seuraa-
va: perjantaina ja lauantaina pelataan 
nelipelit eli ensin aamupäivällä neljä 
foursome-ottelua, joissa lyödään vuoro-
tellen, ja sitten neljä four ball-ottelua eli 
paremmin best ball -formaattina tun-
nettua peliä.

Jokaisesta ottelusta saa joukkue voit-
taessaan yhden pisteen, tasapel istä 
molemmat puolikkaan ja hävinnyt ei 
mitään.

Sunnuntaina pelataan sitten 12 pe-
laajan kaksinpelit eli ”singelit”.

Ottelut pelataan vuorotellen USA:ssa 
ja Europpassa ja tänä vuonna oltiin ensi 

kertaa Italiassa. Saapasmaassa golf on 
suhteellisen vaatimatonta, pelaajia on 
noin 100 000, kun meillä Suomessakin 
on jo yli 150 000.

Mutta Italialla on puolestaan Ryder 
Cupissa menestyneitä pelaajia, muiden 
muassa Molinarin veljekset, jotka olivat 
isossa roolissa sekä vuonna 2010 että 
vielä 2018, kun Fransesco Molinari toi 
Euroopalle ratkaisevan pisteen.

Nyt kisat pelattiin täysin tätä kisaa 
varten remontoidulla Marco Simonen 
kentällä, aivan Rooman välittömässä 
läheisyydessä. Paikka on sen verran 
sumpussa, että kisojen aikana sinne ei 
yksityisautoilla ollut mitään asiaa, vaan 
kaikki katsojat tulivat sinne junilla ja 
busseilla. Epäilyistä huolimatta on pak-
ko myöntää, että tämän italialaiset oli-
vat junailleet varsin mallikkaasti.

Tämän vuoden Ryder Cup kenttänä olleen Marco Simonen avausväylä pelattiin ylämäkeen (oik) ja ratkaisuväyläksi muo-
dostunut 16 vastaavasti alamäkeen veden yli. Sinne sitten ylsivät parhaat draivitkin. Todellinen ”risk & reward”- väylä, 
joita toivottavasti tulee Nurmi-Sorilaankin.  

 Ryder Cup 

Vastakkainasettelu on Ryder Cupin 
”suola”. Tässä ollaan vielä hyvinkin 
leikkisällä tuulella, mutta kuva onkin 
otettu harkkapäivänä, jolloin puntit 
olivat vielä tasan. Oli ilo olla taas 
voittavan joukkueen puolella.
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Aina yhtä 
hyvä tunnelma

Olin seuraamassa tätä mahtavaa 
tapahtumaa jo neljännen kerran. Ot-
telusta tekevät erikoisen tunnelma ja 
jännite, jotka syntyvät USA:n ja Euroo-
pan kannattajien, toki varmaan pelaaji-
enkin välille. On ääntä ja laulua, kovia 
tuuletuksia onnistumisille ja huokauk-
sia epäonnistumisille.

Buuaukset eivät kuulu Ryder Cupiin. 
Tosin tällä kertaa USA:n Patrick Cant-
layn caddien typerä käytös lauantain 
viimeisillä hetkillä siivitti eurooppalai-
set ottamaan kantaa heidän pelaami-
seensa koko sunnuntain ajan.

Olen ollut siinä onnellisessa asemas-
sa, että kaikki neljä Euroopassa viimek-
si pelattua ottelua ovat päättyneet Eu-
roopan voittoon. Sokerina pohjalla, olen 
onnistunut joka kerta olemaan läsnä 
sillä väylällä, missä voitto on ratkennut.

Tällä kertaa se tosin oli hilkulla, kos-
ka oli minuuteista kiinni, olisiko rat-
kaisu ollut väylällä 16, 17 vai 18, kun 
Europpa pääsi lopulta niskan päälle ai-
van sunnuntain viimeisissä otteluissa. 
Jännitystä siis riitti, vaikka alku olikin 
Euroopalle vahva.

Risto Ryderissä 
ensimmäistä kertaa

Kenttämestarimme Risto oli kanssani 
näin isossa kisassa ensimmäistä ker-
taa. Olin alun perin lähdössä kisoihin 
kaverini kanssa, mutta hän katkaisi 
akillesjänteensä aivan kalkkiviivoilla. 
Sain sitten mahdollisuuden pyytää Ris-
ton mukaani kiitokseksi siitä upeasta 
työstä, mitä hän on Tammerissa ura-
koinut. Kiitos siitä hallitukselle, joka 
osallistui Riston matkakustannuksiin 
merkittävästi.

No, tykkäsikö Risto?

”No kyllä. Meillä oli todella mukava 
reissu, joka oli käytännössä neljä päivää 
pelkkää golfia aamusta iltaan. Asuim-
me kohtuullisen lähellä juna-asemaa, 
josta pääsimme sitten toiselle bussiase-
mista ja sieltä sitten kisapaikalle.

”Marco Simone ol i upea kenttä ja 
tietenkin kaikki oli kentänhoidollisesti 
huippuunsa viritettyä. Harkkapäivänä 
pääsimme hieman vapaammin liikku-
maan ja oli mahdollisuus kävellä jopa 
väylillä. Muutoin silmämme ammensi-
vat hienon kentän layoutia ja viimeis-
telytasoa. Ai että kun Nurmi-Sorilassa 
päästäisi in yrittämään samaa, mutta 
täytyy myös olla realisti: säät ja Suomen 
talvi pitävät varmaan siitä huolen, että 

Risto, Markku ja taustalla muutama muu viheriön 15 takana. Kisapäivinä oli 
paikalla n. 50 000 katsojaa, onneksi kuitenkin hajallaan pitkin kenttää.

Viimeinen väylä 18 ei Ryder Cupissa ole ”pelissä” kovinkaan usein. Tällä kertaa 
sitä pelattiin yllättävän monessa ottelussa. Harkkapäivänä oli mahdollisuus 
hieman tutkia virheetöntä ruohopeitto vähän lähempääkin. Taustalla oikealla 
näkyy iso valkoinen VIP-katsomo, joka paloi maan tasalle vain muutama päivä 
kisojen jälkeen.

Kentänhoitoa viimeisen päälle. Kaikki viheriöt ja foret leikattiin  single-koneilla 
eli perässä käveltävillä leikkureilla. Bunkkereiden muodot korostuivat valkoisel-
la hiekalla, jota on suunniteltu käytettäväksi Nurmi-Sorilassakin.

ihan samalle tasolle ei koskaan ylletä. 
Mutta tavoitteita täytyy olla.”

Oheisten kuvien kera hieman tunnel-
mia matkalta. Jos et tullut seuranneek-
si kilpailua television välityksellä, käy 
googlaamassa You Tubesta kisan koho-
kohtia.

Vahva suositus on seurata kisaa kah-
den vuoden päästä, kun se pelataan 

New Yorkissa kaikille avoimella Beth 
Page Black -kentällä, jonne siis kaikilla 
on mahdollisuus mennä pelaamaan. To-
sin lähtöaikojen saaminen on varmaan 
lähivuosina entistäkin haastavampaa.

Terveisin
Markku & Risto
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 Toimikunnat - kesäkauden toiminta ja kuulumiset 

Juniorivalmennus tarjoaa 
oppimisen iloa, hyviä kavereita 
ja onnistumisen kokemuksia

Tammer-Golf in juniorityö näkyy ja 
kuuluu junnujen harjoituspäivinä ja ke-
säleiripäivinä kentän harjoitusalueilla 
ja klubilla.

Esan ja tiimin ohjauksessa aloitteli-
jat, jo vähän enemmän lajia tuntevat ja 
tavoitteellisesti harjoittelevat juniorit 
käyvät treeneissä läpi perusharjoitteita 
lähipelistä pitempiin lyönteihin, pää-
sääntöisesti ilon kautta.

Toki golf on laji, jossa on pakko oppia 
sietämään myös pettymyksiä ja käsit-
telemään epäonnistumisia. Mitä aikai-
semmin tästä juonesta saa kiinni, sitä 
vankemmaksi oma golfpolku rakentuu.

Oli hienoa avata Pirkanmaan junnu-
tour kesäkuun alussa Tammer-Golfissa. 
Kentän poikkeuksellisen hyvä alkukau-
den kunto ja aurinkoinen sää hemmot-
telivat pelaajia. Peliryhmiä seuratessa 
oli kiva huomata, kuinka ryhmät ete-

nivät toinen toistaan kannustaen ja on-
nistumisista iloiten.

Ensimmäistä kertaa kisaavien jänni-
tys karisi pikku hiljaa ja innostuksen 
siemen upposi vastaanottavaiseen maa-
han.

Ilo, hyvät kaverit, lajissa kehittymi-
nen ja onnistumisen kokemukset ovat 
tärkeitä asioita jokaisel le juniori l le. 
Edellä mainittujen l isäksi hyvä val-
mennuspolku, seuran tuki ja toimivat 
harjoitteluolosuhteet pitävät juniorit 
toiminnan parissa.

Golf k ilpailee talvikaudella monen 
muun harrastuksen kanssa. Monen gol-
fjuniorin talvi täyttyy jääkiekosta, sali-
bandysta, futsalista tai muusta tekemi-
sestä. Mikäli golfkärpänen on puraissut 
kunnolla ja kesän harjoitukset ovat su-
juneet hyvin, golfiin kannattaa panos-

taa myös talvikaudella – vaikka kerran 
viikossa kokoontuvassa ryhmässä.

Tammer-Golf haluaa ol la junior i-
myönteinen seura ja haluamme kas-
vattaa aktiivisten junioreiden määrää. 
Seurassamme on toimiva har joitus-
polku leikin kautta aloittavista pienis-
tä aina huipulle tähtääviin pelaaji in. 
Tätä polkua kehitetään koko ajan, jotta 
voimme lähitulevaisuudessa olla golfin 
Tähtiseura.

Haluamme pitää kiinni junioreistam-
me ja toivotamme kaikki lajista kiinnos-
tuneet lapset ja nuoret mukaan toimin-
taan. Ensi kesän toiminnan suunnittelu 
on alkanut!

Junioritoiminnan puolesta,
Leena Taivalsaari

Naisten SM-mitalit 
kauden kohokohtina

Kilpaurheilutoimikunnan kauden ko-
hokohtina olivat Maria Lahdensuon ja 
Lisa-Maria Vaitovaaran pronssi naisten 
SM-joukkuekisasta sekä Vaitovaaran 
SM-hopea reikäpelistä.

Teemu Mattilalla oli kovat odotukset 
hienon 2022 kauden jälkeen. Ranne-
vamma kuitenkin vesitti suunnitelmat.

Junioreissa Valtteri Lindroos, 13, oli 
kansallisen Futuretour-rankingin seit-
semäs. Alle 14-vuotiaiden SM-kilpai-
luissa Valtteri oli neljäs. Valtteri voitti 
vielä syyskuussa koululaisten P13 mes-
taruuden.

Junioreissa positiivista oli se, että ai-
empia vuosia useampi juniori osallistui 

Golfliiton alueelliselle kiertueelle. Näis-
tä kisoista heltisi kivasti uusille kilpaili-
joille muutamia top 10 -sijoituksia

Senioreissa Pekka Tolvanen voitt i 
80-vuotiaiden lyöntipelissä SM-kultaa.

Kaiken kaikkiaan positiivinen vuosi 
k ilpaurheilun näkökulmasta. Pyrim-
me tulevallakin kaudella panostamaan 
vahvasti kilpaurheiluun ja kannustam-
mekin kaikkia mukaan kilpailemaan. 

Janne Syrjä
puheenjohtaja

Valtteri Lindroos.

18  TG-News 2/2023



Kilpailutoimikunnan kuulumiset
Seuraan saatiin heti kauden alussa kolme uutta aluetuomaria, kun 
kilpailutoimikunnan kausi alkoi jo maaliskuussa kaksipäiväisellä 
Suomen Golfliiton pitämällä aluetuomari-koulutuksella.

Aluetuomari-tason läpäisivät kaikki 
kolme TG:n osallistujaa eli allekirjoit-
tanut Heikki Virtanen, Heli Jauhiainen 
sekä toiminnanjohtaja, entinen liitto-
tuomarikokelas Markku Ignatius.

Kauden aikana kilpailuja oli Junnu-
tourin ja senior-scramblen väliltä vä-
hän kaikkea mahdoll ista ja k ilpailu-
kierroksia pelattiinkin Tammerissa 14 
prosenttia enemmän kuin edell isenä 
vuonna.

Kauden ehdoton huipputapahtuma 
oli kolmipäiväinen European Master 
Games, johon kaukaisimmat pelaajat 
tulivat Uudesta Seelannista asti. Kil-
pailun lyöntipel in nelosvoiton veivät 
brittien armeijan pelaajat. EMG:n yh-

teydessä pelattiin sivukilpailuna oma 
Tammer-Golf Masters.

K ilpailutoimikunta ol i mukana 20 
kilpailussa ja tapahtumassa tuomarina, 
kilpailun johtajana tai muutoin talkoo-
hengessä vapaaehtoisena.

Kilpailut sujuvat pääsääntöisesti hy-
vin ja kilpailun johtajaa tai tuomaria 
tarvitaan varsin harvoin.

Useimmin tuli kommentteja pelino-
peudesta, alastulojälk ien ja lyöntijäl-
kien korjaamisesta sekä hiekkaesteen 
haravoinneista.

Pelinopeuden parantamiseksi jokai-
sen tulisikin kiinnittää huomiota sii-

hen, minkälaisella vauhdilla siirrytään 
omalle pallolle ja olla valmiina seuraa-
vaan lyöntiin, kun oma vuoro tulee.

Mikäli palloa tarvitsee etsiä, siihen 
saa käyttää korkeintaan kolme minuut-
tia.

Kiitän toimikunnan puolesta kulu-
neesta kaudesta kenttähenkilökuntaa 
sekä cädäreitä hyvästä yhteistyöstä ja 
erityisesti Laura Hyönää, Hannu Kos-
k ista, Markku Ignatiusta ja t ietyst i 
kaikkia kilpailuihin osallistuneita.

Heikki Virtanen
puheenjohtaja

Kuvassa vasemmalta oikealle Jarkko Nissinen, Valtteri Molkka, Markku Ignatius, Ossi Koskinen, Sari Pienimäki, Topias 
Kaivola, Veera Mikkonen, Janne Syrjä, kapteeni Max Schwenson, Misa-Matti Tuomimäki, Jenna Järvinen, Ari Nikkilä, 
Samu Saarimäki, Jussi Kostiainen, Matias Kovalainen, Timo Susi ja Joonas Järvinen.

TG voitti taas neliseuraottelun
Pirkanmaan 4-seuraottelu pelat-

tiin ensimmäistä kertaa kesän aikana, 
aiemmin kilpailu on ajoitettu syyskuun 
lopulle. Kesäkuinen perjantai-ilta oli 
enemmän pelaajien mieleen.

Itse ottelusta tuli tasainen moneen 
vuoteen ja lopputuloksia jännitetti in 

Golf-Pirkkalan k lubitalol la suurel la 
mielenkiinnolla. Tammer-Golfin jouk-
kue ylsi neljänteen peräkkäiseen voit-
toon pisteitä 39,5, toisena Golf-Pirkkala 
38 pistettä, kolmantena Lakeside Golf 
37 pistettä ja neljäntenä Nokia River 
Golf 35,5 pistettä.

Ensi vuonna Tammer-Golf puolustaa 
voittoaan kotikentällään, alustavan ai-
kataulun mukaan Neliseuraottelu pela-
taan perjantaina 26.6.2024.
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Klubitoimikunta toimi  
monipuolisesti
Klubitoimikunnan tavoitteena oli edellisen vuoden tapaan kehittää 
jäsenten yhteenkuuluvuutta, positiivista klubihenkeä sekä hyvinvointia. 

Näkisin, että onnistuimme tässä var-
sin hyvin. Silti erityisesti klubi-iltojen 
osallistujamäärät olisivat voineet olla 
suuremmat.

Seuraavaa kautta ajatellen onkin syy-
tä pohtia tiedottamisen kehittämistä. 
Liian moni henkilö sanoi eri tilaisuuk-
sien jälkeen, että ei tiennyt niiden to-
teuttamisesta. Toivomme, että vähin-
tään seuran tiedotteet, i lmoitustaulu 
ja myös toimikuntien kotisivut tulisivat 
jäsenillemme tutuiksi ja säännölliseen 
seurantaan!

Klubi-illoissa välitettiin 
tärkeää tietoa

Golfari altistuu pitkin kesää ja eten-
kin aurinkoisen keskipäivien tunteina 
auringon säteilylle. Suojautuminen on 
tärkeää meille kaikille, mutta erityisesti 
ikääntyneille henkilöille. Vähintä, mitä 
voimme jokainen tehdä, on pitää hattua 
päässä ja suojata silmät.

Valitettavasti ensimmäinen klubi-il-
tamme auringolta suojautumisesta jou-
duttiin perumaan osallistujien puuttu-
essa. Seuraavat illat, joiden teemoina 
olivat golfarin kotitreeni, tavoitteelli-
nen harjoittelu, golfarin jalkaterveys ja 
talviharjoittelu saivatkin kiinnostuneet 
kuulijakunnat.

Joitakin esittäjiltä saamistamme neu-
voista on edelleen luettavissa toimikun-
nan kotisivuilla: https://tammer-golf.fi/
fi-fi/toimikunnat/klubitoimikunta/140/
Käythän poimimassa vinkit käyttöösi!

Neuvoja ja ohjausta 
kummikierroksilla

Jatkoimme kummik ierrosten tar-
joamista juuri alkeiskurssin käyneille, 
mutta myös äskettäin seuraamme liit-
tyneille pelaajille. Kiitos Pasi Piipolle, 
joka toimi organisaattorina. Muutamat 
uudet golfarit uskaltautuivat mukaan 
ja saivat ohjausta niin säännöistä, pe-

listrategiasta kuin turvallisuudesta ja 
etiketistäkin.

Uuden pelaajan on hyödyllistä saada 
kädestä pitäen ohjausta muun muassa 
pallojen alastulojälkien korjaamiseen, 
fileiden paikkaamiseen, kenttää sääs-
täviin kärryreitteihin ja  bunkkereiden 
haravointiin.

Saimme myös uusia kummeja mu-
kaan toimintaan – kiitos Arja Pakkala, 
Eero Rautio ja Markku Antikainen. Toi-
vottavasti saamme erityisesti golfopet-
tajiemme avulla rohkaistua äskettäin 
golfin aloittaneita palaajia ensi kaudella 
runsain mitoin mukaan yhteisille kum-
mikierroksille.

Kirpputori ja löytöpallojen 
myynti tuottivat sievoisen 
summan junioritoiminnalle

Toimikuntien väl isenä yhteistyönä 
toteutetti in k lubitoimikunnan ideoi-
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ma golftarvikkeiden kirpputori. Kiitos 
Tiina Pyykölle järjestelyistä sekä nais-
toimikunnalle, junioritoimikunnalle ja 
caddiemastereille akti ivisesta panok-
sesta tapahtuman mahdollistamiseksi. 
Erityiskiitos kuuluu kuitenkin teille, 
jotka asioitte torilla. Saimme kokoon 
mukiinmenevän summan, joka mah-
dollistaa erilaisia toimintoja  juniorei-
demme hyväksi.

Jatkoimme myös seuramme jäsenten 
kannustamista löytöpallojen keräämi-
seen ja toimittamiseen jälleenmyyntiin. 
Juniorit saavat näin lisärahoitusta toi-
minnalleen.

Otimme toimikuntana vastaan haas-
teen väylien 6 ja 7 välissä olevan ul-
kohuussin kunnostamisesta. Si ispä, 
pesimme, maalasimme ja varustim-
me PuuCeen toiminnanjohtajamme ja 
kenttätyöntekijöiden avustuksella käyt-
tökuntoon.

Toiveemme on, että tulevalla kau-
della pelaajat opettelevat käyttämään 
kuoriketta hajujen ehkäisyyn ja harjaa 
lattian lakaisuun. Näin seuraavankin 
käyttäjän kammariv ierai lusta tulee 
miellyttävä.

Seppo Palkolan holari 
klubimatkan kruununa

Kauden kruunasi 18.–19.9. toteutettu 
klubimatka Uuteenkaupunkiin ja Yy-
teriin. Kiitos Tarja Kankaiselle ja Eeva 
Tammisel le jär jestely istä ja meidän 
koko 30 pelaajan ryhmälle upeasta seu-
rasta. Uudenkaupungin Golf ihastutti 
pelaajia aurinkoisessa säässä hienosti 
hoidetulla, kauniilla kentällään. Eri-
tyisesti Seppo Palkola muistanee tuon 
päivän – hän nappasi 39- vuotisen golf- 
uransa ensimmäisen holarin!! Onnitte-
lut Sepolle vielä kerran!

Yyterissä pelasimme sateessa, mutta 
pitk in kenttää sijoitetut kauniit kuk-
kaistutukset pitivät yllä pelitunnelmaa 
hämmästyttävän hyvien pel itulosten 
lisäksi.

Perinteisiä teatteri-
iltoja ja mitä muuta

Kiitos Kankaisen Tarjalle aktiivisuu-
desta yhteisten teatteri-iltojen järjestä-
misestä.

Alkukaudesta meillä oli tällä tavoin 
mahdollisuus kolmeen ja myös loppu-
kaudesta kolmeen seuran jäsenten yh-
teiseen kulttuuritapahtumaan.

Toimintaamme monipuol isti myös 
toukokuussa toteutettu, meille uusi pa-
ragolfareiden FightBack- kilpailutapah-
tuma, jonka toteutukseen osallistuim-
me. Toivotamme mukaan toimikuntaan 
ja toiminnan kehittämiseen myös sinut, 
joka olet kiinnostunut tavoitteidemme 
mukaisesta yhteistyöstä.

Toimikuntamme yhtenä tavoittee-
na on välittää eteenpäin saamiamme 
viestejä. Päättyneellä kaudella olemme 
saaneet kuulla runsaasti kiitosta kent-
tämme hyvästä kunnosta ja hyvästä hoi-
dosta. Kauden yhteenveto onkin hyvä 
päättää kenttähenkilökunnalle ja eri-
tyisesti kenttämestarille osoitettuihin 
lämpimiin kiitoksiin.

On ilo jäädä odottamaan seuraavaa 
kautta!

Marja-Leena Lähteenmäki
puheenjohtaja

Klubitoimikunnan Klubikisa pelattiin syyskuussa.
Palkinnoille pääsivät vas. Senja Erkkilä, Rauno Juhani 
Bärn, Pasi Hakanen, edessä Patrick Hakanen, Patrik 
Wargh, Kirsten Elsner-Koivu.

Uusikaupunki ja Yyteri- pelimatkalla tehtiin myös 
mielenkiintoinen ja laaja Reposaaren kiertoajelu, 
oppaana Visit-Porin Pirjo Jaakkola.

Kävimme myös Reposaaren kirkossa, jossa vihittiin  
Tasavallan presidentti Sauli Niinistö ja  
tohtori Jenni Haukio.

Kuvat: Eeva Tamminen
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Luentoja, opetusta ja 
leikkimielistä kisailua
Naistoimikunnan toiminta käynnistyi keväällä Teamsin 
välityksellä järjestetyillä Golfliiton tarjoamilla sääntöilta- ja 
mentaalivalmennusluennoilla.

Kesän aikana kisailtiin leikkimieli-
sessä naisten joukkuekisassa sekä kai-
kille pelaajille tarkoitetussa after work 
-scramble -kisassa. Kesän päätapahtu-
mana Tammer-Golfin naiset järjestivät 
avoimen Mansen Likat – kilpailun, joka 
oli myös osa Pirkanmaan Lady Cupia.

Naistoimikunta järjesti naisille myös 
pienryhmäopetusta, opettajina seuran 
prot Kari Järvenpää ja Esa Lehti.

Seuran naisgolfarit ovat perinteisesti 
syksyllä äänestäneet herrasmiesgolfa-
rin. Tänä vuonna eniten ääniä leideiltä 
sai Samu Saarimäki. 

Tammer-Golfin leidit osallistuivat ke-
sän aikana Pirkanmaan Lady Cupiin ja 
Pirkanmaan naisten reikäpelik isaan. 
Lady cupissa Tammer-Golf sijoittui 
neljänneksi 227,5 pisteellä ja reikäpe-
likisassa sijoitus oli toinen joukkueella 

Erika Tarko-Viljanen, Sari Pienimäki, 
Leena Taivalsaari, Veera Mikkonen, 
Sini Rajala ja Mia Talja.

Seurajoukkueiden SM-k ilpai luissa 
Lisa-Maria Vaitovaara ja Maria Lahden-
suo voittivat pronssimitalit.

Anne Patana
puheenjohtaja

Kentän kuntoa  
kehuttiin syystäkin
Kausi 2023 jää historian kirjoihin hienona golfkesänä. Ei kuulunut 
moitteita kentän kunnosta, päin vastoin kehuja tuli päivittäin.

Itse katselen kenttää vähän liiankin 
kriittisin silmin, korjaamattomat lyön-
ti- ja alastulojäljet osuvat aina silmiin.

Valvojat paikkailivat kiitettävästi val-
vonnan ohessa niin lyöntipaikkoja kuin 
lyöntijälkiä väylillä. Se ei kuitenkaan 
riittänyt ja otimme hiekkapullot käyt-
töön, mikä helpotti vähän tilannetta. 

Harras toive olisikin tulevana kesänä 
hiekkapullojen käytön lisääminen.

Kentänhoito jatkui haasteellisena joh-
tuen ikääntyneestä kentästä, kastelu-
järjestelmä vaatii jatkuvaa korjaamista. 
Syksyn pitkä sadejakso ja sitä seuran-
nut pakkanen sotkivat kentän hoitoa, 
työt saatiin kuitenkin pääosin tehtyä. 
Teiden kunnostus jää kevääseen.

Suurk i itokset kenttämestar i l le ja 
henkilökunnalle erinomaisesta työstä, 
unohtamatta vapaaehtoistoimintaa.

Kenttätoimikunnan puolesta
Hannu Koskinen
puheenjohtaja

Mansen-Likat -erikoiskilpailujen voittajat vas. Anu Vuori 
ja Pirjo Honkanen.

Lyöntipelisarjan vas. voittaja Mari Männistö, toinen  
Sari Pienimäki, kolmas Leena Taivalsaari.
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Seniorien kausi sujui 
kisaillen ja reissaten

Seniorien kausi alkoi Pirkanmaan 
senioripäivällä River Golfissa 11.5. ja 
ennen kauden alkua omalla kentällä 
vierailtiin vielä 22.5. Alastaro Golfissa 
reilun 40 pelaajan voimin. 

Ajankohtaan nähden hyväkuntoisel-
la Ruotulan kentällä pelikausi käyn-
nistettiin perinteisellä neljän hengen 
joukkuekisalla viikko Alastaron matkan 
jälkeen.

Henkilökohtainen viikkokilpailusarja 
avattiin kesäkuussa Sulevin päivän ki-
salla, jonka jälkeen pelattiin vielä 11 yk-
silö- ja kaksi joukkuekilpailua. Osallis-
tujia kilpailuissa oli tyypillisesti reilut 
60, vähimmillään vajaa neljäkymmentä 
ja enimmillään 80.

Kilpailuajankohta oli maanantain aa-
mupäivä. Päivätyössä oleville, käytän-
nössä M50- ja N50-sarjojen pelaajille, 
oli tarjolla iltapäivän pelimahdollisuus, 
jota hyödynsi valitettavan harva. Eten-
kin M50-sarja kärsi osanottajapulasta.

Viikkokilpailukausi päättyi yhteisläh-
tönä pelattuun Kullervon päivän neljän 
hengen scrambleen ja viikkokilpailus-
arjan palkintojen jakoon 25.9.

Pelimatkat  
suosittuja

Edellä mainitun Alastaron matkan 
lisäksi seniorit vierail ivat heinäkuun 
alussa Lahden Golf issa ja syyskuun 
alussa Linna Golf issa. Matkat ol ivat 

suosittuja, osallistujia riitti vielä Linna 
Golfiin reilut 40.

Vierailukentillä pelattujen kilpailujen 
palkintoja saatiin lahjoituksena oman 
seuran ohella vierailukentiltä ja ahke-
rilta oman seuran sukankutojilta. Toi-
mikunta kiittää lahjoittajia ja lahjoituk-
sia hankkineita.

Seniorien ikäluokkien mestaruuski-
soille ei tänä vuonna varattu omaa vii-
konloppua vaan ne ratkaistiin seuran 
yleisten sarjojen mestaruuskilpailujen 
yhteydessä 18.–20.8.

Seniorisarjat pelasivat kaksi kierros-
ta, ensimmäisen perjantaina ja toisen 
sunnuntaina. Osallistujia oli kaikissa 
sarjoissa yhteensä 80. Lisäksi mesta-
ruudesta pelattiin reikäpelissä ja Match 
Cupissa.

Kutsukilpailu kuluvana vuonna 80, 
85 ja 90 vuotta täyttäville seuran jäse-
nille keräsi 11 juhlittavaa, joista yhdek-
sän pelasi senioritoimikunnan jäsen-
ten kanssa leppoisan pelik ierroksen. 
Kauniissa säässä toteutunut tapahtuma 
päättyi yhteiseen ateriaan, joka sai kai-
kilta mukana olleilta lämpimät kiitok-
set.

Ryder Cupista  
tuli kakkostila

Aiemmin mainitun Pirkanmaan se-
nioripäivän lisäksi TG:n seniorit osallis-
tuivat kotikentällä 14.6. seniorien Ryder 

Cup -kisaan, josta tuloksena oli jaettu 
toinen sija, LGV:ssä 10.8. neliseuraotte-
luun, jossa jäätiin perän pitäjäksi sekä 
Pirkkalassa 14.9. Pirkanmaan seni-
orimestaruuskisaan. Hämeen alueen 
kymmenen seuran ottelu pelattiin 6.9. 
Lahden Golfissa vuoden vaikeimmilla 
viheriöillä. TG:n joukkue sijoittui ko-
vassa seurassa kotiseuran jälkeen toi-
seksi.

Senioriasioista tiedotettiin jäsenistöl-
le seniorikirjeissä, seuran kotisivujen 
kautta ja ilmoitustauluilla. Seniorien 
talviharjoittelumahdollisuuksista nii-
den selvittyä tiedotetaan erikseen seu-
ran sivuilla.

TG:n sen ior itoimikunnassa ovat 
vuonna 2023 olleet mukana Markku 
Antikainen, Raija Heikkinen, Ari Juvo-
nen, Pertti Loponen, Juha-Pekka Nie-
menlehto, Marja-Leena Pekkarinen, 
Teuvo Peltola ja Esa Maaranen.

Toimikunnassa muun muassa vies-
tintävastaavana toiminut, loppukesästä 
jo vaikean sairauden uuvuttama Esa 
siirtyi paremmille viheriöille elokuun 
lopussa. Viikkokilpailu 28.8. pelattiin 
Esan muistolle.

Toimikunta k i ittää ka ikk ia Tam-
mer-Golfin senioreita hyvin sujuneesta 
kaudesta!

Markku Antikainen
puheenjohtaja

Senioreiden kymmenen seuran ottelu Lahden Golfissa pelattiin aurinkoisessa 
säässä ”vuoden vaativimmilla viherioillä”. Tammerin senioreita eivät vaikeat 
viheriöt haitanneet, sillä he pelasivat kymmenen seuran joukosta toiselle sijalle. 
Kuvassa vas. Markku Antikainen, Olli-Pekka Miettinen, Hannele Antikainen, Mar-
ja-Leena Lähteenmäki,  Eero Rautio, Veli-Pekka Rajajärvi, Pekka Kukkonen,  Mar-
ja-Leena Pekkarinen, Ari Juvonen, Raija Heikkinen, Harri Aho, Hannu Koskinen.

Nokia River Golf voitti seniorien Ryder 
Cup-kilpailun. Risto Turunen (vas.) 
vastaanottaa kiertopalkinnon TG:n 
senioritoimikunnan puheenjohtajalta 
Markku Antikaiselta. 
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 Sää suosi herrasmiehiä 

Gentleman Cup pelattiin 32 kerran 15.7.2023 
jälleen perinteisesti yhteislähtönä.

Kilpailuun osall istui 112 pelaajaa. 
Kenttä oli erinomaisessa kunnossa. Sää 
suosi ja aurinko paistoi. Herrasmiesgol-
fari Pekka Suikki huolehti kilpailijoista 
kentällä tarjoilemalla virvokkeita. Kil-
pailun jälkeen nautittiin maittava buf-
fet jälkiruokineen ja jaettiin palkinnot. 

K i itoksemme kenttämestar i Risto 
Lavanderille, caddiemastereille, ravin-
toloitsija Helga Kaislolle ja keittiöpääl-
likkö, kokki Leevi Pokkiselle sekä pal-
kintojen sponsoreille.

Gentleman talvikilpailu pelataan hel-
mi- maaliskuussa 2024 eazyGOLFIN 
Trackman-simulaattoreissa uudistetul-
la formaatilla. Tarkempi tieto ja kilpai-
lukutsu kilpailusta ilmoitetaan vuoden 
vaihteen jälkeen. 

Gentleman Cup pelataan ensi vuonna 
heinäkuun puolessa välissä.

Terveisin Herrasmiestoimikunta!
Juhani Tamminen

Herrasmiesgolfarit vas. Jukka Virta, Reijo Hautala, Juhani Tamminen, 
Pertti Keränen, paras scratch Pertti Järvinen, Seppo Heikkinen, 
Best Lady Hilkka Pöyliö, Pekka Kukkonen, Pekka Suikki, Ari Huhtamies, 
Vesa Keinänen, Tapio Silfsten, Juha-Pekka Niemenlehto.

Paras scratch Pertti Järvinen TG 74 
lyöntiä ja Best Lady Hilkka Pöyliö TG 
41 pistettä.

Vuoden 2023  herrasmiesgolfariksi 
valittiin  Samu Saarimäki. Onnittelut!

Best Lady palkittiin hatulla ja 
scratch-voittaja knallilla.

Palkintopöytä oli runsas ja  
monipuolinen.

Kuvat: Eeva Tamminen
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Masters-kisat Tampereella, 
Ruotulassa golfattiin
Tampereen kaupunki sai järjestettäväkseen vuoden 2023 European 
Masters Games -tapahtuman, jossa kisattiin kaikkiaan 30 eri lajissa.

Golf in jär jestelyvastuun sai Tam-
mer-Golf ja k ilpailupäivät ol ivat hei-
näkuun 7.–9. Torstai 6.7. ol i varattu 
harjoituspäiväksi erityisesti ulkomaa-
laisi l le. K isaan varatti in paikat 200 
osallistujalle.

Tavoite oli saada tapahtuman eri la-
jeihin Tampereelle tuhansia niin sanot-
tuja Masters-urheilijoita, eli vähintään 
35-vuotiaita harrastajia.

Kisan valmistelut aloitettiin jo reilua 
vuotta ennen tapahtumaa. Asialla oli 
tapahtumaa varten rakennettu organi-
saatio, jossa oli pitkin matkaa kasvava 
joukko kokoaikaisia ja osa-aikaisia työn-
tekijöitä.

Meiltä Tammerista valmisteluihin 
osallistuivat oman työn ohella toimin-
nanjohtaja, palvelupäällikkö ja itse ki-
sapäivien aikana caddiemasterit, joista 
Hanna Hammar oli suurimmassa roo-
lissa.

Itse kilpailu typistyi vähäisen osal-
l istujamäärän (42 pelaajaa) vuoksi 
”tavalliseksi” kilpailuksi, joskin se jär-
jestettiin alkuperäisin suunnitelmin ta-
voitteena jättää osallistuville pelaajille 
upea kokemus.

Teimme sen mitä pystyimme, eli jopa 
Mikko Ilosen tukemana lähestyimme 
Suomessa eri seurojen kautta senio-
ri-ikäisiä pelaajia, mutta 200 euron 

osal l istumismaksu ol i varmaan yksi 
kynnys, jota kovin moni suomalainen 
pelaaja ei halunnut ylittää.

Onneksi saimme kuitenkin mukaan 
myös omia pelaajiamme, jotka kaiken 
lisäksi saivat osan komeista mitaleista 
jäämään tänne Suomeen.

Kisan osallistujat aina Uudesta-See-
lannista ja Kanadasta asti olivat kyllä 
mielissään kisasta ja kentän upea kunto 
sekä mainio pelisää kisapäivinä jäivät 
varmasti kaikkien mieliin.

Kisat järjestetään neljän vuoden vä-
lein ja seuraavan kerran vuorossa ovat 
k isat Como-järven läheisyydessä Ita-
liassa.

Miehet 35+ (HCP): Vas. 2. Jack Mus-
grove, 1. Chris Bradley, 3. Ville Rajala.

Naiset 35 + (HCP):  Vas.  2. Sini Raja-
la, 1. Taru Västilä 3. Satu Virkkunen.

Scratch-sarjojen mitalistit vas. oikealle: Jack Musgrove, Erika Tarko-Viljanen, 
Sini Rajala, Chris Bradley, Riitta Koskinen ja Bob Pace.
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 Sarja Sijoitus K1 K2 K3 Tulos 

MIEHET 1. Roope Lahti 65 78 75 218
  2. Mikael Kiukkonen 77 80 73 230
  3. Jussi Juhola 77 74 80 231
       
M50  1. Raine Sihvonen 86 83  169
  2. Pauli Järvinen 80 89  169
  3. Pasi Uusitalo 88 85  173
       
M60  1. Risto Kuokkanen 79 80  159
  2. Pertti Järvinen 79 83  162
  3. Eero Mattila 84 83  167
       
M65  1. Antti Kärki 79 88  167
  2. Markku Antikainen 86 91  177
  3. Arto Kovalainen 94 89  183
       
M70  1. Seppo Blomqvist 85 90  175
  2. Pekka Tolvanen 83 92  175
  3. Kari Lahtinen 88 88  176
       
M75  1. Kauko Tikka 83 80  163
  2. Eero Rautio 82 93  175
  3. Markku Lukander 85 94  179
       
M80  1. Teuvo Peltola 96 101  197
  2. Yrjö Schafeitel 94 103  197
  3. Raimo Sepponen 102 99  201
       
NAISET  1. Maria Lahdensuo 80 79  159
  2. Lisa-Maria Vaitovaara 81 86  167
  3. Sini Rajala 84 86  170
       
N50 1. Sari Pienimäki 84 88  172
  2. Erika Tarko-Viljanen 90 84  174
  3. Leena Taivalsaari 96 91  187
       
N60 1. Marja-Leena Lähteenmäki 91 86  177
  2. Hannele Antikainen 105 109  214
  3. Tiina Luopio 111 128  239
       
N70  1. Raija Heikkinen 97 102  199
  2. Pirjo Järventausta 99 106  205
  3. Elise Järventausta 102 107  209  
       
JUNIORIT T1. Onni Lähteenmäki    90
  T1. Aaro Yli-Hannuksela    90
  3.  Oskar Leinonen    94

Tulokset lyöntipeli scratch

	 Tammer-Golfin	mestaruuskilpailut	2023	
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Miesten sarja
Vas. Jussi Juhola, Roope Lahti,  
Mikael Kiukkonen

Seniorimiehet 50v
Vas. Pauli Järvinen, Raine Sihvonen

Seniorimiehet 60v
Vas. Eero Mattila, Risto Kuokkanen, 
Pertti Järvinen

Seniorimiehet 65v
Vas. Arto Kovalainen, Antti Kärki, 
Markku Antikainen

Seniorimiehet 70v
Vas. Kari Lahtinen, Seppo Blomqvist, 
Pekka Tolvanen

Seniorimiehet 75v
Vas. Markku Lukander, Kauko Tikka, 
Eero Rautio

Seniorimiehet 80v
Vas. Yrjö Schafeitel, Teuvo Peltola, 
Raimo Sepponen

Naisten sarja
Vas. Sini Rajala, Maria Lahdensuo, 
Lisa-Maria Vaitovaara

Seniorinaiset 50v
Vas. Erika Tarko-Viljanen, Sari Pieni-
mäki, Leena Taivalsaari

Juniorit
Vas. Aaro Yli-Hannuksela, Onni Läh-
teenmäki, Oskar Leinonen

Seniorinaiset 70v
Vas. Elise Järventausta, Raija Heikki-
nen, Pirjo Järventausta

Seniorinaiset 60v
Vas. Hannele Antikainen, Marja-Leena 
Lähteenmäki, Tiina Luopio
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 Hole in Onet 2023 

27.7.2023 - Laura Autio
Rauta 9 - väylä 9, 88m

28.8.2023 - Juha Pihlajisto
Puu 3 - väylä 17, 155m

25.8.2023 - Arto Kovalainen
Hybrid - väylä 9, 130m

13.8.2023 - Timo Susi
Rauta 8 - väylä 9, 130m

9.8.2023 - Pekka Kallio
Hybrid - väylä 17, 133m

1.8.2023 - Jonni Niemi
Pitcher - väylä 9, 130m

31.7.2023 - Mikko Siippainen
Puu 5 - väylä 17, 155m

Hole in Onet 2023
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ARVOTMISSIO 

VISIO 
 

STRATEGINEN TAHTOTILA

STRATEGISET 
PAINOPISTEALUEET

Kenttä 
Talous 

Jäsenistö 
Palvelut 

Jatkuvuus

Panostamalla kenttään nostamme sen laatua ja kiinnostavuutta. 
Kehittämällä kentän palveluita, sekä kuuntelemalla jäsenistön 

toiveita, luomme viihtyisän ja haluttavan golfyhteisön.

Vetovoimainen, viihtyisä 
ja yhteisöllinen golfkenttä.

Tammer-Golf yhdistää eri 
sukupolvet ja ikäpolvet 
yhteiseen terveelliseen 
liikuntaan luonnossa

Yhteisöllisyys 
Asiakaslähtöisyys 

Vastuullisuus 
Perinteet 

Kehittyminen
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 PGA Pro Esa Lehti 

Ota hyvä startti  
kauteen 2024
Talvi on hyvää aika kehittää omaa lyöntiä sisätiloissa. Trackman-
lyöntitutka ja videointi ovat hyviä työkaluja ja tuovat mielekkyyttä 
harjoitteluun.

Omatoimisesta harjoittelusta on eh-
dottomasti hyötyä, mutta silloin tällöin 
kannattaa ottaa avuksi ammattilainen, 
joka löytää lyönnistä ja harjoittelusta 
potentiaalisimmat kehityskohteet juuri 
sinulle.

Minun oppiini voi tulla yksityisoppi-
laana tai pienryhmissä. Valmennan tal-
vella Golfhunters Trackman Studiolla 
Nekalassa sekä EazyGolfin harjoittelu-

tiloissa Messukylässä. Ota hyvä startti 
kauteen 2024 ja varaa valmennusta, 
yhden kerran tai useamman kerran ko-
konaisuus. 

Joulu lähestyy, i lahduta perheen-
jäsentä, läheistä tai ystävää valmen-
nuslahjakorti l la. Lahjakortti voi ol la 
kurssi l le tai yksity isvalmennukseen. 
Aloittelijalle tai kokeneemmalle pelaa-

jal le. Katsotaan yhdessä vaihtoehto, 
joka sopii parhaiten tarpeisiisi.

Kiitoksia Tammer-Golfille ja jäsenis-
tölle kaudesta 2023. Tavataan talvella 
harjoittelun merkeissä ja viimeistään 
keväällä 2024.

Terveisin Esa

Esa Lehti  |  PGA teaching professional  |  esa.lehti75@futuregolf.fi  |  +358 400 196 171
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Varaa	paikkasi	parempaan	golfiin
Hei kaikki TGläiset, kiitos jälleen menneestä kaudesta. Näitä 
opetuskausia onkin itselleni kertynyt TG:ssä jo melkein 30. 
Mielenkiinnolla odotan myös mitä tuleva kausi tuo tullessaan. Eli…

Haluatko sinä tehdä tulevasta kau-
desta 2024 tähänastisista parhaan?

Jatkan viime vuoden tapaan opetta-
mista omassa studiossani. Molemmil-
la lyöntipaikoilla analysaattorit, joten 
sinun ei tarvitse lyödä vain verkkoon. 
Näet jokaisesta lyönnistä mitä sille oi-
keasti tapahtuu.

Talven suositut kurssit alkavat tam-
mikuun alussa, 60 minuutin treenit 
joka toinen viikko. Voit katsoa vapaat 
ajat nettisivuiltani www.futuregolf.fi ja 
varata paikkasi parempaan golfiin.

Mikäli vapaista ajoista ei löydy sopi-
vaa, ole yhteydessä, niin yritetään löy-
tää sopiva aika. Ryhmät ovat kahdelle 
hengelle eli jos haluat todella tehokasta 
valmennusta, ilmoittaudu mukaan ja 
aloitetaan valmistautuminen tulevaan 
kauteen.

Yksity isopetus jatkuu koko talven 
tietenkin vanhaan malliin. Laita vain 

viestiä. Mikäli haluat harjoitella oma-
toimisesti, sekin onnistuu. Ole yhtey-
dessä ja sovitaan askelmerkit omatoimi-
harjoitteluun hallissani.

Loppuvuoden omat golfmatkani on 
jo varattu, mutta keväällä golfmatkailu 
jatkuu. Teen huhtikuussa (6.4.–13.4. / 
13.4.–20.4. / 20.4.–27.4.) kolme matkaa 
perinteiseen kohteeseeni, Costa Balle-
naan, Espanjaan.

Kentäl lä on 27-reikää, hieno par 
3-kenttä ja loistavat harjoittelumahdol-
lisuudet.

Voit aloittaa pelikautesi upealla mat-
kalla, pelata aamusta iltaan golfia (7 
päivää rajaton peli) ja halutessasi osal-
listua opetusklinikoille. Lennot Air Bal-
ticilla suoraa Tampereelta Malagaan.

Tai haluatko tehdä omatoimisen golf- 
matkan pienel lä tai isommalla ryh-
mällä. Ole yhteydessä niin annamme 

tarjouksen matkastasi. Hotelli + peli-
paketit useisiin kohteisiin.

Swingin huoltamisen lisäksi muista-
kaa huoltaa myös mailat hyvissä ajoin 
ennen kauden alkua.

Gripin vaihdot ja mailan korjaukset 
onnistuvat hyvin talvellakin.

Kiitos vielä kerran menneestä 
kaudesta ja mukavaa talvea.

Pro Kari

 PGA Pro Kari Järvenpää 

Kari Järvenpää  |  Future Golf Oy  |  PGA teaching professional  |  kari@futuregolf.fi  |  +358 50 517 5558
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